

立法會
Legislative Council

LC Paper No. CB(3)774/06-07

**Paper for the House Committee meeting
on 6 July 2007**

**Questions scheduled for the
Legislative Council meeting on 11 July 2007**

Questions by:

- | | | | |
|------|---|-----------------|----------------|
| (1) | Hon LAU Chin-shek | (Oral reply) | |
| (2) | Hon James TIEN | (Oral reply) | |
| (3) | Dr Hon YEUNG Sum | (Oral reply) | |
| (4) | Hon Audrey EU
<i>(Replacing her previous question)</i> | (Oral reply) | (New question) |
| (5) | Hon Mrs Selina CHOW | (Oral reply) | |
| (6) | Hon Jeffrey LAM | (Oral reply) | |
| (7) | Dr Hon Philip WONG | (Written reply) | |
| (8) | Dr Hon David LI | (Written reply) | |
| (9) | Hon TAM Yiu-chung | (Written reply) | |
| (10) | Hon Albert HO | (Written reply) | |
| (11) | Hon Abraham SHEK | (Written reply) | |
| (12) | Dr Hon Fernando CHEUNG | (Written reply) | |
| (13) | Hon LAU Kong-wah | (Written reply) | |
| (14) | Hon LEUNG Yiu-chung | (Written reply) | |
| (15) | Hon LEE Wing-tat | (Written reply) | |
| (16) | Hon LI Kwok-ying | (Written reply) | |
| (17) | Hon James TO | (Written reply) | |
| (18) | Dr Hon KWOK Ka-ki | (Written reply) | |
| (19) | Hon Albert CHAN | (Written reply) | |
| (20) | Hon CHOY So-yuk
<i>(Replacing her previous question)</i> | (Written reply) | (New question) |

註 :

NOTE :

議員將採用這種語言提出質詢

Member will ask the question in this language

#(4) 余若薇議員 (口頭答覆)

據報，在與香港教育學院有關的指控調查委員會所舉行的聆訊中，前教育統籌局(下稱“教統局”)常任秘書長表示，於 2004 年建議大學教育資助委員會(下稱“教資會”)，把香港教育學院(下稱“教院”)的幼兒教育證書課程學額，由 2005-2006 學年的 200 個大幅削減至 2007-2008 學年的 0 個，純粹是教統局內部溝通問題所引致，與干預學術自主無關。就此，政府可否告知本會：

- (一) 有關當局定期為教資會資助的本地大專院校分配學額的具體過程及考慮因素；及
- (二) 就上述教院削減學額事件，政府有沒有研究所指稱教統局內部溝通問題的成因，以及事後有沒有採取改善措施，以避免同類事件再次發生；如果有，詳情是甚麼；如果沒有，原因是甚麼？

(4) Hon Audrey EU (Oral Reply)

It has been reported that, in a hearing conducted by the Commission of Inquiry on Allegations relating to The Hong Kong Institute of Education, the former Permanent Secretary for Education and Manpower said that the proposal to the University Grants Committee ("UGC") in 2004 to reduce The Hong Kong Institute of Education ("HKIED")'s places for Certificate of Early Childhood Education from 200 in 2005-2006 school year to 0 in 2007-2008 school year was merely a result of internal communication problems within the Education and Manpower Bureau ("EMB") and had nothing to do with interference in academic autonomy. In this connection, will the Government inform this Council:

- (a) of the specific procedures and factors for consideration of the authorities concerned in the periodic allocation of student places to local tertiary institutions funded by UGC; and
- (b) regarding the above incident of the reduction of HKIED's student places, whether the Government has examined the causes of the alleged internal communication problems in EMB and whether it has adopted improvement measures after the incident to prevent the recurrence of similar incidents; if it has, of the details; if not, the reasons for that?

(20) 蔡素玉議員 (書面答覆)

據報，為推動環保和鼓勵廢物回收，政府近年以短期租約方式及極低廉的租金，將一些空置的政府土地（“環保地”）租予回收商處理廢料，但由於政府當局缺乏監管，許多環保地租戶違反租約。他們不但擅自更改所處理的廢料種類，甚至高價將環保地分租予其他回收商，藉此牟取暴利。就此，政府可否告知本會：

- (一) 全港現時租予回收商的該等環保地的數目和每平方呎的平均租金，以及每幅環保地的位置、面積、有關租戶處理的回收物料種類，租金和租約年期；
- (二) 政府當局去年為了監察租戶有否遵從上述環保地的租約規定而平均每月進行的巡查次數；期間發現的違規事件（特別是租戶將環保地分租予其他回收商的情況）的數目和性質；政府當局如何處理該等違規事件，以及有否懲處有關租戶；及
- (三) 會否加強監管上述環保地租戶；若會，詳情為何；若否，原因為何？

(20) Hon CHOY So-yuk (Written Reply)

It has been reported that in recent years, in order to promote environmental protection and encourage waste recycling, the Government has been leasing vacant government land ("environmental protection land"), on short-term leases and at extremely low rental, to waste collectors for handling wastes. However, because of the lack of monitoring by the Administration, many lessees of such environmental protection land breached the lease agreements. Not only have they altered, without authorization, the types of wastes handled, but they have also sub-leased such land to other waste collectors at high rates for profiteering. In this connection, will the Government inform this Council:

- (a) of the current number of pieces of such environmental protection land in Hong Kong which have been leased to waste collectors and the average rental per square foot of such land, and in respect of each piece of such land, the location, area, types of recycled materials handled by the lessee concerned, the rental and the lease period;
- (b) of the average number of inspections conducted in each month last year by the Administration to monitor the lessees' compliance with the conditions laid down in the lease agreements of the above environmental protection land; and the number and nature of the breaches found during such inspections, particularly the sub-leasing of the environmental protection land by the lessees to other waste collectors; and how the Administration dealt with such breaches and whether it had penalized the lessees concerned; and
- (c) whether it will step up its monitoring of the lessees of the above environmental protection land; if it will, of the details; if not, the reasons for that?